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  PROTOKÓŁ  Nr VIII/2011 
 

VIII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 czerwca 2011 roku. 
 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 15 oo – zakończono o godzinie 16 30    
 
VIII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad VIII sesji. Na stan ustawowy  
15 radnych w sesji uczestniczyło 15  radnych. 

 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
7. Pan Jan Pilczuk                           - Z-ca Kierownika ZB Pomezania  
8. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK 
9. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
10. Pani Krystyna Łapacz               - Dyrektor SP Straszewo, Radna Powiatu Kwidzyńskiego 
11. Pan Andrzej Zwolak                 - Dyrektor ZS Ryjewo, Radny Powiatu Kwidzyńskiego 
12. Pani Elżbieta Ziółkowska         - mieszkanka Gminy Ryjewo 
13. Pan Eugeniusz Biłeński            - Pełnomocnik Pani Elżbiety Ziółkowskiej 
14. Pani Natalia Kantorska             - mieszkanka Gminy Ryjewo 
15. Pani Sabina Jedynak                 - mieszkanka Gminy Ryjewo 
 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy. 
4. Rozpatrzenie i przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 2010 rok 

wraz ze sprawozdaniem finansowym: 
a)  Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok wraz ze   

sprawozdaniem finansowym przez Wójta Gminy Ryjewo,  
b) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2010 r., 
c) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w  

Gdańsku o wykonaniu budżetu   gminy za 2010 rok,  
d) Dyskusja,  
e) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2010.  
5. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo. 
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a) odczytanie wnioski Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium   Wójtowi 
Gminy Ryjewo, 

b) Opinii Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku 
z dnia 1 czerwca 2011 r. w przedmiocie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
Ryjewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo z tytułu wykonania 
budżetu za 2010 rok. 

c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie ( w drodze kolejnych 

umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na 
okres 3 lat. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 
gruntowych położonych  w  miejscowości Jarzębina, obręb geodezyjny Jarzębina. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu 
państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach 
programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/13/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 
grudnia 2010 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo 
na lata 2011-2024.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność organu – Wójta Gminy 
Ryjewo.  

13. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 
14. Interpelacje i zapytania radnych. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
16. Wolne wnioski i informacje. 
17. Zakończenie obrad. 
 
Ad. 3   Przyjęcie protokołu z VII  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z VII sesji z 
dnia 23 maja 2011 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 
opublikowany w BIP. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, 
iż nie było żadnych uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie 
protokół  z  VII  sesji Rady Gminy z dnia 23 maja 2011 roku. 
 
Ad.4 Rozpatrzenie i przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 
2010 rok wraz ze sprawozdaniem finansowym: 
 
a) Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2010 rok wraz ze   
sprawozdaniem finansowym przez Wójta Gminy Ryjewo, 
 
Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Ryjewo – Pan Józef Gutowski, który poinformował iż 
wykonanie budżetu omawiane było szczegółowo na posiedzeniach komisji stałych Rady 
Gminy Ryjewo w miesiącu maju. Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4  do protokołu. 
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b) Przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego za 2010 r., 
 
Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok. Opinię tą przedstawił Przewodniczący 
Komisji Rewizyjnej Pan Zbigniew Reducha. Opinia stanowi załącznik Nr 5 do protokołu.  
 
c) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w  
Gdańsku o wykonaniu budżetu   gminy za 2010 rok, 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Gdańsku o wykonaniu budżetu gminy za 2010 rok. Opinia ta stanowi 
załącznik Nr 6 do protokołu.  
 
d) Dyskusja,  
 
Przewodniczący Rady zauważył, iż przedstawione przez Wójta Gminy sprawozdanie i 
opinie zarówno Komisji Rewizyjnej jak i Regionalnej Izby Obrachunkowej ukazują, iż 
sytuacja Gminy nie jest zła w porównaniu do tych inwestycji, które są wykonywane. Faktem 
jest, rosnące zadłużenie ale bez zaciągania kredytów Gmina nie była by w stanie wykonać 
żadnej inwestycji a dla całego społeczeństwa ważny jest rozwój naszej Gminy.  
 
Radna Barbara Wolak dodała, iż zwróciła szczególną uwagę na zadłużenie Gminy, ale ze 
względu właśnie na wykonywane w minionym roku inwestycje, widać, że te pieniądze nie 
poszły na marne. Cieszy fakt że mogliśmy ich realizacji. W tym roku czeka nas jeszcze 
zakończenie jednej ważnej inwestycji, budowy szkoły dla klas 1-3 co bardzo cieszy gdyż jest 
to bardzo ważna dla Gminy inwestycja. Niepokojące są natomiast należności wymagalne w 
wysokości 1.045.000,00 zł. To jest spora kwota, która o ok. 12% obniżyłaby zadłużenie 
Gminy, gdyby te środki wpłynęły. Należy chyba jedynie mieć taki apel do mieszkańców, 
którzy maja jakieś zaległości podatkowe w Gminie by dla dobra całej społeczności i rozwoju 
Gminy uregulowali je.  
 
e) Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za rok 2010.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 
rok 2010 i zaproponował wzięcie udziału w głosowaniu. 
W glosowaniu udział wzięło 15 radnych. W głosowaniu jednogłośnie ( za- 15, przeciw-0, 
wstrzymało się -0 )  Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr VIII/47/11 w sprawie rozpatrzenia i 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 
Gminy Ryjewo za rok 2010. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.  

 
 

Ad. 5 Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo. 
a) odczytanie wnioski Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium   
Wójtowi Gminy Ryjewo, 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji dotyczący udzielenia 
Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Ryjewo za 2010 rok. 
Wniosek ten stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
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b) Opinii Składu Orzekającego Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Gdańsku z dnia 1 czerwca 2011 r. w przedmiocie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Ryjewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Ryjewo z tytułu wykonania 
budżetu za 2010 rok. 
 
Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej przedstawił Przewodniczący Rady Gminy Ryjewo 
Pan Kazimierz Zima. Opinia ta stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.  
  
c) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. 

 
Przewodniczący Rady odczytał w związku z pozytywnymi opiniami zarówno Komisji 
Rewizyjnej jaki i Regionalnej Izby Obrachunkowej projekt uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo, po czym wystąpił do radnych z pytaniem czy maja 
jakieś uwagi bądź pytania. Z uwagi na brak pytań Przewodniczący Rady zaproponował 
wzięcie udziału w głosowaniu. 
W glosowaniu udział wzięło 15 radnych. W głosowaniu bezwzględną większością  głosów  ( 
za- 15, przeciw-0, wstrzymało się -0 )  Rada Gminy podjęła Uchwałę Nr VIII/48/11 w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 
do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi Gminy udzielonego absolutorium i zapewnił, 
że Rada nadal będzie współpracowała z Wójtem na tych samych zasadach koncentrując się na 
szczegółowym omawianiu i ewentualnym krytykowaniu podejmowanych decyzji na 
posiedzeniach Komisji a na sesjach przyjmowaniem  konkretnych merytoryczne decyzji.   
 
Pan Józef Gutowski Wójt Gminy, podziękował za udzielone absolutorium i zaufanie 
zarówno dla Wójta jak i całego Urzędu na dalsza pracę dla dobra społeczności lokalnej i 
zagwarantował iż razem będziemy starać się o rozwój Gminy.  

 
 

Ad. 6 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie ( w drodze 
kolejnych umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie 
komunalne na okres 3 lat. 
 
Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/49/11 z dnia 29 czerwca 
2011 roku w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie ( w drodze kolejnych umów 
dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 3 lat. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady zakomunikował obecnym na Sesji mieszkańcom, iż może wydawać 
się, że uchwały podejmowane są bez ich analizowania, jednak każda uchwała jest najpierw 
szczegółowo omawiana na posiedzeniach komisji dlatego też na sesji nie ma potrzeby 
dodatkowego omawiana tych projektów.  
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Ad. 7 Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo 
nieruchomości gruntowych położonych  w  miejscowości Jarzębina, obręb geodezyjny 
Jarzębina. 
 
Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/50/11 z dnia 29 czerwca 
2011 roku w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości gruntowych 
położonych  w  miejscowości Jarzębina, obręb geodezyjny Jarzębina. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 12 do protokołu. 
 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  
XVIII/137/08  Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015. 
 
 Projekt uchwały odczytał Wójt Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do 
radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/51/11 z dnia 29 czerwca 
2011 roku  w sprawie dokonania zmian w treści załącznika do Uchwały Nr  XVIII/137/08  
Rady Gminy Ryjewo z dnia 12 marca 2008 roku w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Ryjewo na lata 2008-2015. 
Uchwała stanowi załącznik  Nr 13 do protokołu. 
 
 
 
Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  
 
 
 Projekt uchwały odczytała Pani Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania. 
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/52/11 z dnia 29 czerwca 
2011 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 
2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  Uchwała stanowi załącznik  Nr 
14 do protokołu. 
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Ad. 10.Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z 
budżetu państwa w Banku Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w 
ramach programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2007-2013.  
 
Projekt uchwały odczytała Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/53/11 z dnia 29 czerwca 
2011 w  sprawie  zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju 
obszarów wiejskich na lata 2007-2013. Uchwała stanowi załącznik  Nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/13/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Ryjewo na lata 2011-2024.  
 
Projekt uchwały odczytała Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/54/11 z dnia 29 czerwca 
2011 w  sprawie  zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo pożyczki z budżetu państwa w Banku 
Gospodarstwa Krajowego na wyprzedzające finansowanie w ramach programu rozwoju 
obszarów wiejskich na lata 2007-2013. Uchwała stanowi załącznik  Nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność organu – Wójta 
Gminy Ryjewo.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił tekst skargi skierowanej na bezczynność organu Wójta 
Gminy Ryjewo przez Panią Elżbietę Ziółkowską. Zgodnie z procedurą kompetencje do 
rozpatrzenia skargi na bezczynność Wójta posiada Komisja Rewizyjna, która na posiedzeniu 
dnia 20 czerwca zjadła się zbadaniem zasadności bądź tez nie w/w skargi. W wyniku 
przeprowadzonych czynności Komisja Rewizyjna stwierdziła, iż ze względu na nie udzielona 
na korespondencję Pani Elżbiety Ziółkowskiej odpowiedzi, skarga ta uznana jest za zasadna i 
tez taki projekt uchwały Komisja przygotowała.   
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy Ryjewo, po czym wystąpił do 
radnych z pytaniem czy maja jakieś uwagi bądź pytania do przedstawionego projektu 
uchwały. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  
 
 W głosowaniu udział wzięło  15  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 15 , przeciw – 
0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr VIII/55/11 z dnia 29 czerwca 
2011 w  sprawie rozpatrzenia skargi na bezczynność organu – Wójta Gminy Ryjewo.  
Uchwała stanowi załącznik  Nr 15 do protokołu. 
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Ad.13. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
 
 
Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef 
Gutowski. Informacja stanowi załącznik Nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad.14. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Artur Orłowski zapytał: 
- kiedy naprawiony będzie hydrant przy remizie strażackiej w Straszewie; 
- kiedy naprawione zostaną zgłoszone  usterki na drodze powiatowej w Straszewie. 
 
Radna Barbara Wolak: 
- podziękowała za wyremontowanie chodnika przy ul. Grunwaldzkiej w stronę Jałowca; 
- poprosiła o wyrównanie i podsypanie ul. Wesołej oraz ul. Krańcowej; 
-zapytała czy dokończono remont placu zabaw w Ryjewie gdyż mieszkańcy zgłaszają, że jest 

on wykonany bardzo źle.  
 
Radny Jerzy Paradowski: 
- poinformował, że zgłaszane usterki na drodze powiatowej na górnym terenie nie są nadal 

naprawione. Występują załamania drogi powiatowej na skrzyżowaniu z drogą wojewódzką, 
ponadto drogi gminne zostały w Trzcianie zdewastowane przez wykonawcę i do tej pory nie 
zostały naprawione. 

- podziękował Wójtowi Gminy za wsparcie inicjatywy ufundowania dzieciom z ochotniczej 
straży pożarnej, kolonii ze środków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych ale jednocześnie reszta dzieci, gdyż rozpoczął się okres wakacyjny nie ma 
gdzie się podziać, dlatego też prosi ponownie o otwarcie świetlicy wiejskiej; 

 
 
Ad. 15 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
Wójt Gminy  odpowiedział Radnemu Arturowi Orłowskiemu że odbył się przegląd tych dróg 
i zgłoszony został hydrant do naprawy i na chwilę obecną czekamy aż zostanie on przez 
wykonawcę bądź inwestora naprawiony. Jeśli do tego nie dojdzie Gmina naprawi go sama.  
 
Pan Roman Zbróg, Dyrektor GOK odpowiedział Radnej Barbarze Wolak, że wszystkie 
nowe części placu zabaw są zrobione pozostała jeszcze do wymalowania jedna cześć, która 
ma być zrobiona do końca czerwca. Jeśli wykonawca tego nie zrobi to zostanie to zrobione 
przez  młodzież. 
 
Wójt Gminy Józef Gutowski odpowiedział radnemu Jerzemu Paradowskiemu, że było 
spotkanie na którym przedstawione zostały wszystkie usterki. Wykonawca zadeklarował, że 
będą one naprawione w najbliższym czasie. Trudno nam określić co może oznaczać 
najbliższy czas według wykonawcy. Również po ostatnich interpelacjach z komisji 
przesłaliśmy pisemnie informacje do Starostwa o naprawę tych usterek. Nic więcej nie 
jesteśmy w stanie zrobić.  
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Przewodniczący Rady zasugerował, by może przekazać to Radnym Powiatu by oni zgłosili 
taką interpelację na swojej sesji. 
 
Pani Krystyna Łapacz Radna Powiatu Kwidzyńskeigo odpowiedział, że ona nie była na 
odbiorze tej drogi dlatego też trudno jej się wypowiadać na temat usterek, które maja być 
naprawione. Natomiast otrzymała informację, iż zasypany pas drogi od skrzyżowania do 
Brokowa nie został wyłożony chodnikiem asfaltowym, gdyż nie było na to środków 
finansowych dopiero teraz został ogłoszony przetarg na wyłożenie chodnika asfaltowego na 
tym odcinku.  Pęknięcia przy skrzyżowaniu drogi powiatowej z drogą wojewódzką zostały 
zgłoszone do ZDW, teraz Starostwo czeka na odpowiedź. Zgłoszone zostały również znaki  
widma, które zostały jeszcze po remoncie drogi i mają zostać zlikwidowane.  Sołtys Pułkowic 
zwracał się z pytaniem o przystanek w Pułkowicach, który przy remoncie drogi powiatowej 
został rozebrany. Pan ze Starostwa twierdzi, że żadnego pisma w tej sprawie z Gminy nie 
otrzymał. Przystanek rozebrano przy remoncie gdyż stał on w pasie drogi. Ustawienie tego 
przystanku nie jest w ich kompetencji, gdyż powiat stawia zatoki jedynie przy całkowitej 
modernizacji drogi a nie przy remoncie.  
 
Pan Roman Zbróg odpowiedział radnemu Jerzemu Paradowskiemu, iż sytuacja w Trzcianie 
wygląda bardzo źle. Jest bardzo mocno skłócona miejscowości. Co by się nie zrobiło zawsze 
by było źle.  Od lipca świetlica będzie czynna. Będzie również ogłoszony konkurs na 
pracownika świetlicy w Trzcianie, który powinie zostać rozstrzygnięty ok. 15 lipca. Nie ma 
znaczenia, który pracownik gdzie mieszka, jest zatrudniony przez Gminny Ośrodek Kultury i 
może być przeniesiony do innej filii. Co do sprawy kontroli roku 2010 to sprawa ta została 
przekazana do Prokuratury. Również po dokonaniu kontroli wewnętrznej za 2009 rok 
postanowiono tą sprawę również przekazać do Prokuratury. Ze względu na prowadzone 
śledztwo nie mogę udzielać więcej informacji.   
 
 
Ad. 16  Wolne wnioski i informacje. 
 
Pani Natalia Kantorska – mieszkanka Gminy Ryjewo – powiedziała, że chce wytłumaczyć 
o co jest ta cała woja w Trzcianie. W ogóle tak nie jest, że wieś jest podzielona, że chce 
wytłumaczyć kto jest winny tej sytuacji w Trzcinie i dlaczego tak się dzieje. Winę ponosi 
Sołtys, Radny i straż a nie Pan Wojtaś, bo teraz Koło Gospodyń jak nie było Klubu to miało 
swobodę a jak się kluby utworzyły to zaraz Koło oddało wszystko Panu Zbróg i co teraz chcą 
Włodarczak do świetlicy wziąć. Mało to ona w poprzedniej pracy porobiła.  Co takiego zrobił 
Pan Wojtaś. Niech pierwszy rzuci kamieniem ten co nie jest winny. Koło nie ma imprez i nie 
ma zarobku. Tak się dzieje w Trzcianie. Dlaczego wysłali pracownika na przymusowy urlop?  
 
Przewodniczący Rady zaapelował, by to nie był tylko komentarz do tej sytuacji ale  żeby 
Panie na koniec przedstawiły jakieś wnioski bądź postulaty. 
 
Pani Sabina Jedynak – mieszkanka Gminy Ryjewo – powiedziała, że domagają się by 
świetlica była z powrotem czynna i by pracował w niej Pan Wojtaś. A nie go zwolnić i 
wcisnąć tam Panią Włodarczak.  
 
Pan Roman Zbróg zwrócił uwagę, iż nie powiedział nic o tym, że Pan Wojtaś zostanie 
zwolniony, tylko że będzie oddelegowany. Druga rzecz, że nic o tym nie wie żeby ktoś 
konkretny miał być zatrudniony. Nie było żadnej rozmowy z nikim nawet takiej propozycji, 
że Pani Włodarczak ma pracować w świetlicy. Problemem jest zbyt wiele organizacji 
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stowarzyszeń chcących rządzić świetlicą w Trzcianie. Zorganizowane było spotkanie 
wszystkich przedstawicieli tych organizacji i postanowiono, że w momencie gdy pracownik 
filii wróci z urlopu wymienione zostaną zamki w drzwiach i klucze będzie miał tylko 
pracownik GOK, który te klucze będzie udostępniał tym organizacjom. Uzgodniono, że na 
okres roku naczynia, żeby nie było, że ktoś je bierze, wynosi to uzgodniono, że koło 
Gospodyń na ten czas przekaże dla GOK-u te naczynia również Pani jako szefowa Klubu 
przekaże też naczynia. 
 
Pani Natalia Kontorska zauważyła, iż nie wyraziła zgody na przekazanie naczyń. 
 
Pan Roman Zbróg dodał, że na spotkaniu wszystkie organizacje zgodziły się na takie 
rozwiązanie. 
 
Pani Sabina Jedynak zapytała co się stało, że nagle Pan Wojtaś jest zły? 
 
Pan Roman Zbróg odpowiedział, że nie może odpowiedzieć na to pytanie z tego względu na 
to że wyjaśniają to pewne  instytucje i jest zobowiązany do tajemnicy. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż wpłynęła skarga od Rady Sołeckiej i w chwili obecnej 
jest ona rozpatrywana przez Prokuraturę dlatego nie można udzielać wyjaśnień. Nam również 
jest trudno powiedzieć o co chodzi, nie możemy powiedzieć na tym etapie że, ktoś jest winny 
lub nie. Na pewno coś złego się dzieje w tym środowisku, czasem takie sąsiedzkie konflikty 
robią najwięcej złego. Dlatego na tym etapie należy już ten temat zakończyć.  
 
Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu w sprawie Uchwały dot. skargi Pani 
Elżbiety Ziółkowskiej na bezczynność Wójta Gminy, Pełnomocnika Pani Ziółkowskiej Pana 
Eugeniusza Biłeńskiego.  
 
Pan Eugeniusz Biłeński poinformował, iż od kilku lat jest Pełnomocnikiem rodziny Pani 
Elżbiet Ziółkowskiej. Prowadził od kilku lat sprawę o ustanowienie służebności drogi 
prowadzącej do nieruchomości Pani Elżbiety Ziółkowskiej, będącej własnością Pani Alicji 
Ścisłowskiej. Sytuacja tam jest napięta ze względu na konflikty sąsiedzkie. Po kilku latach 
Pani Ziółkowska zdobyła służebność tej drogi, którą przez lata utwardzała. Pani Ziółkowska 
nie wyraziła zgody na przebieg linii wodociągowej tylko dlatego, że otrzymała informację z 
Urzędu Gminy, że przy wykonaniu wodociągu dojdzie do rozkopania tej drogi. Dlatego też 
przesyłała w tej sprawie korespondencję do Pana Wójta. Pani Elżbieta Ziółkowska  wyraża 
zgodę na przewiert pod drogą dlatego proponuje by Wójt Gminy zorganizował spotkanie z 
Panią Ziółkowską oraz Panią Alicj ą Ścisłowską  w celu podjęcia jakiejś decyzji. Jeśli chodzi o 
rozstrzygnięcie skargi to Pani Ziółkowska otrzymała wczoraj od Wójta Gminy pismo z 
przeprosinami i czuje się usatysfakcjonowania takim zakończeniem sprawy. 
 
Pan Sławomir Słupczyński Z-ca Wójta poinformował, iż jak najbardziej zorganizuje 
spotkanie by dojść do porozumienia w tej sprawie. Chce jednocześnie zapewnić, że nie ma 
planów by rozkopać tą drogę jedynie w sposób mało inwazyjny, przy wykorzystaniu 
najnowszej technologii dokonać przewiertu pod droga, w taki sposób by nie naruszyć jej 
konstrukcji.   
 
Przewodniczący Rady poinformował iż w związku z wyczerpaniem tematyki obrad pozostał 
jeszcze jeden miły element dzisiejszego spotkania, wręczenie podziękowań dla Pani   
Bernadety Łukaszewskiej i Pana Andrzej Barcika za prowadzenie koła teatralnego i 
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odnoszonych z nim sukcesów. Przewodniczący Rady dodał, iż Wiceminister Sprawiedliwości 
oglądał występ uczniów z koła teatralnego i był pod jego ogromnym wrażeniem. 
 
Pan Józef Gutowski podziękował Pani Bernadecie Łukaszewskiej oraz Panu Andrzejowi 
Barcik za prowadzenie koła teatralnego oraz zajecie I miejsca w konkursie powiatowym jak i 
wojewódzkim   pn. „Mądry kibic, kibicuje z głowa  stadionów nie demoluje”. Pan Józef 
Gutowski złożył również podziękowanie za reprezentowanie Gminy i pokazanie że młodzież 
może również w bardzo ładny sposób reprezentować społeczność Gminną.   
 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z przerwą wakacyjną kolejne obrady 
komisji planowane są na dzień 29 sierpnia natomiast kolejna sesja 31 sierpnia. W związku z 
powyższym Przewodniczący Rady życzył wszystkim spokojnego i bezpiecznego urlopu.  
 
 
 
Ad. 17 Zakończenie obrad. 
 
  
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  VIII sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady       Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 


